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Referat af styrelsesmødet den 05.12.2022, dagsorden var en 

gentagelse af STM-dagsorden fra aflyst STM 21.11.2022 
Referent: Thomas 

Ordstyrer: Lene 
Mødeleder: Lene 
 

Punkter Resultat 

1. Godkendelse af dagsorden • Dagsorden blev godkendt, dog 
med en tilføjelse af 

”orientering fra hoved MED” 
under punkt 3. 

2. Godkendelse af referat 26.9.2022  • Referat blev godkendt. 

3. Opfølgning på igangværende 

arbejdet 
med  

• Ansøgning til DLF. 5 millioner puljen 

• Møde med skolechef i Svendborg 

 
 

• Fællesmøde i Svendborg d. 6. feb. 

Kan vi evt. invitere Ærø og 
Langeland med? 

• Orientering fra Hoved MED. Se punkt 
1. i referatet. 
 

 

 

 
 

• Punktet blev udsat. 

• Lone og Lene mødes med den 
nye skolechef d.16. december. 

 
• Punktet om fællesmødet blev 

udsat. 
 

• Gitte orienterede om, at hun 

har været på seminar med 
hoved MED. På seminaret blev 

blandt andet 4. dages 
arbejdsuge og fleksibilitet for 
medarbejderne drøftet. 

Derudover havde der været en 
drøftelse af budgetprocessen i 

Svendborg, blandt andet med 
fokus på, hvordan 

konsekvenser af besparelser 
kan blive mere synlige for 
politikerne. Drøftelsen skal ses 

i lyset af, at det fremgår af 
MED aftalen og der skal sikres 

sammenhæng imellem 
resurser og opgaver. Hoved 
MED besluttede, at de 

fremover skulle have mulighed 
for at kommentere på 

budgetforslag, før de kommer 
i høring. 
 

Endelig blev Hoved MED 
orienteret om at Svendborg 

skal være nøglekommune i 
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forhold til at få medarbejdere 
op i arbejdstid. 

4. Kredskontoret 
 

• Evaluering af kongressen 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

• Drøftelse af plan for det 
fremadrettede senior/pensionist- 

arbejde i kredsen. 
 

 
 

• Styrelsen evaluerede 
kongressen. Der var enighed 

om, at det var en god 
kongres, der havde været en 
god debat og kongressen 

brugte faktisk denne gang sin 
magt til, at signalere både 

internt og eksternt, at der 
blandt andet i forhold til 
inklusion er behov for en 

skarpere profil, idet det var 
tydeligt at inklusionen generelt 

ikke går særlig godt i 
Folkeskolen. 

 
• Drøftelsen blev udskudt til et 

senere STM. 

 
 

 

5. TR/AMR arbejdet. 

 
 

• Arbejdet med 

inklusionsundersøgelsen og 
inspirationsmaterialet i forhold 
til inklusion, bør følges op. Det 

blev drøftet om 
inklusionsundersøgelen evt. 

skal genudsendes med henblik 
på at opnå en større 
svarprocent. 

6. Ukraine.  • Eleverne fra Ukraine blev 
drøftet. 

7. FH 
Orientering fra sidste bestyrelsesmøde i FH-

Sydfyn. Drøftelses og beslutning vedr. det 
fremadrettede arbejde i FH. 

• Drøftet. 

8.  Skolepolitisk arbejde 
• Inklusionsundersøgelsen 

• Flere TR’ er havde på TR/AMR 
kurset givet udtryk for at de i 

arbejdet med resultaterne fra 
I undersøgelsen lokalt var 
blevet opmærksomme på, 

hvor vigtigt der er med en høj 
svarprocent. Styrelsen 

drøftede, hvordan den kan 
bruges politisk. 
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9. Særlige medlemsgrupper 
 

• Lene arbejder på et møde for 
BH klasseledere. 

10. Det forpligtende kredssamarbejde, 
alle områder.  

 

• Susanne orienterede om de 
emner de har berørt i ARB-

polfo. 
• Lene orienterede om arbejdet i 

PÆD-polfo. Hun fortalte blandt 
andet at, det flere steder 
opleves at debatkulturen på 

skolerne spirer. 

11. Overenskomst/arbejdstid/-

kommunerne. 
 

• Drøftelse af kongressens 
beslutninger - herunder et særligt 
fokus på, hvordan vi lokalt udmønter 

”En stærkere fagprofessionel stemme 
med indflydelse på rammer og vilkår 

for det gode arbejdsliv” 
 

 

 
 

• Punkt til næste møde. 
 

12. Kommunikation 
• Nyhedsbrev nov. 

 

 
• Det bliver til nyhedsbrev for 

december. 

• Lene. Noget om de nye 
skolechefer. 

• Thomas: evt. noget om 
inklusionsundersøgelsen 

• Gitte: noget om HMU 

 
 

 

13. Regnskab og budget. 

 

Orientering 

14. Punkter til næste møde. • Seniorgruppen. 

• FH (Hvad gør vi?) 
• 5. mill. pulje. 
• Politisk opfølgning på inklusion. 

• Opfølgning på kongressens 
beslutninger. 

15. Eventuelt. • Lene orienterede om, at Birgitte 
Wärn har sendt et oplæg til 

indhold af TR-kurset i april. De 
tilstedeværende 
Styrelsesmedlemmer anbefalede 

at arrangere et kursus på 6 timer. 

 
 

 


